
Protokół 
z zebrania wiejskiego przeprowadzonego w Żabicach  

w dniu 27 lutego 2013 r.  w sali Warsztatu Terapii Zajęciowej 
o godzinie 1700. 

 
Zebranie zostało zwołane na pisemny wniosek Sołtysa i rady sołeckiej sołectwa 
Żabice. Uczestnikami zebrania był sołtys, rada sołecka, radni z sołectwa Żabice 
i mieszkańcy sołectwa zgodnie z załączoną listą obecności. Ponadto w zebraniu 
uczestniczyli przedstawiciele władz gminy w osobach: 
- Wójt Gminy Robert Stolarski; 
- Zastępca Wójta Gminy Anna Kwiek; 
- Kierownik Zakłady Gospodarki Komunalnej Zbigniew Nerko; 
- Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Edyta Danicka; 
- Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Małgorzata Gniewczyńska. 
 
Zebraniu przewodniczył sołtys sołectwa Żabice Czasław Hołubowicz, który 
otworzył zebranie, powitał wszystkich obecnych. Sołtys na wstępie poruszył 
temat braku świetlicy wiejskiej, który ogranicza możliwość organizowania 
spotkań mieszkańców i działalność „Koła gospodyń wiejskich”. 

Wójt Gminy Robert Stolarski wymienił kolejno zadania zrealizowane                      
i zaplanowane do realizacji w bieżącym roku w sołectwie Żabice: 

- przygotowany został teren pod plac zabaw, który będzie realizowany w ramach 
projektu; 

- w planach wykonanie podświetlenia kościoła w Żabicach; 

- odnowienie elewacji budynku po byłej mleczarni od ulicy Października; 

- sukcesywne prace budowy sieci kanalizacyjnej: na rok 2013 przewidziane 
włączenie domków typu „Bonin”. W roku 2014 planowane dalsze włączanie              
ul. Kostrzyńskiej; 

- złożono wniosek do Zarządu Dróg Powiatowych w Słubicach o ujęcie                     
w budżecie na 2013 r. następujących zadań : chodnik do zjazdu na cmentarz w 
Żabicach, droga do cmentarza w Spudłowie oraz chodnik przy wjeździe do 
Żabic;   

- trwają przygotowania do wykonania remontu sali gimnastycznej, w trakcie 
załatwiania są  pozwolenia i projekt. Przewiduje się, że remont może trwać w 
2013 r. i przyszłym. Planuje się przekazanie sali dla wsi z przeznaczeniem na 
świetlice wiejską; 

- informacja o zmianach spowodowanych wejściem w życie ustawy t.zw. 
„śmieciowej”. Wójt bardzo szczegółowo omówił zasady jakie będą 

 



obowiązywały od lipca br. , przekazał dotychczasowe informacje jakie  zostały 
wprowadzone uchwałami Rady Gminy. 

Wójt poinformował, że planowane jest przeprowadzenie spotkań                                  
z mieszkańcami wszystkich sołectw w miesiącu maju celem przekazania 
wszystkich informacji   w tym temacie, ponadto będą dostępne broszury i ulotki 
informacyjne. Dodał, że ustawa jest jeszcze nowelizowana  i wprowadzane są 
zmiany, do tego terminu temat odpadów komunalnych będzie już uregulowany         
i do miesiąca maja będzie już wyłoniona firma świadcząca usługi na terenie 
naszej gminy.  

Obecni na zebraniu zgłosili następujące pytania: 

*składania deklaracji i zgłaszanie osób będących poza miejscem zameldowania  
(np. uczących się i mieszkających w internacie, pracujących za granicą)? 

*jaka będzie częstotliwość odbierania śmieci i gabaryty pojemników? 

*czy będą stosowane ulgi dla rodzin wielodzietnych i najuboższych? 

*jaka będzie cena za odpady segregowane i niesegregowane, dlaczego 
zastosowano tak wysoką stawkę? 

*Mieszkańcy wyrazili niezadowolenie z powodu zbyt wolnego kanalizowania 
wsi. Były głosy, że korzystniej dla nich  byłoby przyłączenie do kanalizacji,  
zmuszeni są do płacenia dość wysokich stawek za wywóz szamba. 

Wójt Gminy odpowiedział na wszystkie zgłoszone pytania. Ponadto Wójt 
poinformował o kolejnych etapach budowy kanalizacji w latach 2013-2014. 

Zastępca Wójta Anna Kwiek poinformowała, że wywóz szamba powinien 
odbywać się na podstawie zawarcia umowy na tę usługę. Umowa jest również 
potwierdzeniem dokonywania czynności związanych z wywozem szamba. 

*Mieszkanka miejscowości Spudłów zgłosiła zainteresowanie budową 
„przydomowej oczyszczalni ścieków”. 

Wójt odpowiedział, że ten temat w najbliższym czasie będzie trudny do 
zrealizowania. Jesteśmy skupieni na zadaniu usuwania azbestu z terenu Gminy 
Górzyca i otrzymaliśmy dofinansowanie. Jeżeli w temacie budowy 
„przydomowych oczyszczalni ścieków” będzie możliwość uzyskania wsparcia 
będziemy o tym informować. 

Wójt poinformował o następujących zadania: 

- internet szerokopasmowy w ramach projektu współfinansowanego ze środków 
UE (Górzyca-Spudłów-Stańsk); 

 



- problem dotyczący budowy ścieżki rowerowej Czarnów-Żabice-Górzyca; 

- informacja dotycząca dzierżawy i dalszych planów zagospodarowania  obiektu 
Forty k/Żabic. 

*Radna Rady Gminy Janina Bryl zaproponowała, aby mieszkańcy Żabic 
przekazywali 1% podatku na działalność Polsko-Niemieckiego Stowarzyszenia 
HUMANITAS. Środki z darowizny zostaną przeznaczone na remont sali 
gimnastycznej, która docelowo będzie przekazana wsi na świetlicę wiejską. 
Radna zadeklarowała nieodpłatnie dokonywanie rozliczeń rocznych PIT dla 
zainteresowanych przekazaniem darowizny 1%. 

*Mieszkaniec Żabic zgłosił zarzut na działalność i pełnienie funkcji przez 
radnych z terenu Żabic i Spudłowa. Padło stwierdzenie, że reprezentują interesy 
całego sołectwa, zostali obdarzeni zaufaniem, jednak nie robią nic i nie angażują 
się w sprawach sołectwa. Brak zebrań wiejskich, brak imprez integracyjnych 
powoduje, że mieszkańcy sołectwa Żabice nie są zorientowani co się dzieje             
w gminie oraz zostają zatracane dobre więzi społeczne.  

*Mieszkaniec Żabic zgłosił następujące tematy: 

- dlaczego Rada Gminy uchwaliła stawkę podatku od pozostałych gruntów 
podwyższoną o 53% podczas gdy Wójt w projekcie uchwały zaproponował 
stawkę niższą? 

- dlaczego nie odbyło się żadne spotkanie z mieszkańcami w sprawie stawek 
podatków i innych opłat? 

- co radni robią z dietami i propozycja, aby przekazywali je na remont sali 
gimnastycznej? 

- brak imprez integracyjnych i kulturalno-sportowych  (zarzut, że w pozostałych 
miejscowościach są organizowana częściej); 

- propozycja organizowania zebrań wiejskich co najmniej kwartalnie; 

- zamieszczanie protokołu z zebrań wiejskich w BIP oraz dlaczego protokół z 
ostatniej sesji Rady Gminy zamieszczony był na stronie BIP w okresie dwóch 
miesięcy po sesji? 

Odpowiadając na powyższe pytania Wójt Gminy poinformował, że stawki 
podatków uchwalane są przez Radę Gminy w drodze głosowania. Propozycje 
stawek zamieszczane są wcześniej jako projekty uchwał w BIP. Ponadto 
poinformował, że w obradach sesji Rady Gminy może wziąć udział każdy 
zainteresowany. Wójt dodał, że protokoły z zebrań wiejskich będą zamieszczane 
na stronie BIP natomiast protokoły z sesji są zamieszczane na stronie BIP po 

 



przyjęciu ich na kolejnej sesji przez radnych (ostatnia sesja odbyła się                      
w miesiącu grudniu 2012 r. kolejna w lutym 2013 r.). 

Radny Rady Gminy Artur Koncik odniósł się do pytania dotyczącego 
przeznaczenia diety radnego i odpowiedział, że swoją dietę systematyczne 
przekazuje na działalność Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Żabicach, 
wspierając jej działalność.  

Wywiązała się dyskusja na temat osiągnięć i niepowodzeń obecnej Rady Gminy 
w porównaniu do kadencji wcześniejszych. 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji sołtys Czesław Hołubowicz zakończył 
zebranie wiejskie./ Godz. 1850. 

 

Sołtys sołectwa Żabice 

(-) Czesław Hołubowicz 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Grażyna Markowska. 

 

 


